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ZÁPISNICA 

zo 4. zasadnutia  

KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE 

PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027  

PRE FOND NA SPRAVODLIVÚ TRANSFORMÁCIU 

 

Dátum a čas konania 19.9.2023 / 13:00 h 

Miesto konania Historická budova Národnej rady SR, Župné námestie 591, 811 

03 Bratislava 

Predsedajúci v. z. Michal Fiala  

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 

Príloha č. 3 Prezentácia  

Príloha č. 4 Uznesenie č. 7 /2023 

Príloha č. 5 Uznesenie č. 8 /2023 

 

1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie 

programu zasadnutia a voľba overovateľa 

 

Úvodné príhovory: 

M. Fiala, podpredseda Komisie a poverený zástupca predsedníčky Komisie B. Lukáčovej, 

otvoril štvrté zasadnutie Komisie. Privítal nových členov a hostí a informoval o vyhlásenej 

výzve na podporu verejnej osobnej dopravy s nulovými emisiami, ktorá bola vyhlásená 

25.8.2023. Žiadatelia majú možnosť uchádzať sa o NFP v prvom kole do konca novembra 2023. 

Celková alokácia výzvy je 36,9 mil. eur. 

Hlavným cieľom štvrtého zasadnutia Komisie bolo prerokovať hodnotiace a výberové kritériá 

pre výber projektov pre opatrenie 1.2 Podpora výskumu, vývoja a inovácií pre výzvu zameranú 

na podporu a rozvoj výskumu, vývoja a inovácií prostredníctvom partnerstiev s potenciálom 

transferu do aplikačnej praxe a opatrenie 2.1 Podpora čistej energie a obehového hospodárstva 

pre výzvu zameranú na zvýšenie energetickej efektívnosti verejných budov. 

 

Podpredseda Komisie M. Fiala, požiadal o úvodné slovo zástupcu EK a odovzdal slovo J. 

Strakovi (DG Regio). 

 

J. Straka (DG Regio) vo svojom úvodnom slove opätovne pripomenul, že FST je predmetom 

špeciálneho pozornosti v rámci EK, a preto ocenil, že na dnešnom zasadnutí budú odporučené 

na schválenie kritériá pre ďalšie výzvy z FST. Zdôraznil, že je dôležité, aby sa prostriedky 

z FST dostali do územia konečným príjemcom. Zároveň ocenil, že jeden z bodov zasadnutia 

Komisie je aj informácia k finančným nástrojom z FST, ktoré vnímajú za dôležitú súčasť 

architektúry podpory z tohto fondu. 
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Informácia o uznášaniaschopnosti Komisie: 

J. Stano, zastupujúci tajomník Komisie, informoval, že z 34 členov je na zasadnutí prítomných 

29, čím konštatoval uznášaniaschopnosť Komisie. Zároveň pripomenul členom Komisie 

potrebu dodržiavania predchádzania konfliktu záujmov. 

Schválenie programu zasadnutia: 

Podpredseda Komisie, M. Fiala, otvoril diskusiu k programu zasadnutia. Skonštatoval, že v 

rámci diskusie nemá žiadny člen Komisie príspevok, a preto pristúpil k hlasovaniu o programe 

štvrtého zasadnutia Komisie. 

 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  29 členov komisie 

za hlasovalo: 28 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

nehlasovalo: 1 člen komisie 

 

Výsledok hlasovania: schválené. 

 

Schválenie overovateľa zápisnice: 

Podpredseda Komisie, M. Fiala, navrhol za overovateľa schváliť pána Michala Klučiarovského. 

Pristúpil k hlasovaniu o voľbe overovateľa. 

 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  29 členov komisie 

za hlasovalo: 29 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

 

Výsledok hlasovania: schválené. 

 

2. Prerokovanie návrhu kritérií pre výber projektov pre opatrenie 1.2 Podpora výskumu, 

vývoja a inovácií pre výzvu zameranú na podporu a rozvoj výskumu, vývoja a inovácií 

prostredníctvom partnerstiev s potenciálom transferu do aplikačnej praxe  

Priebeh zasadnutia: 

Podpredseda Komisie, M. Fiala, odovzdal slovo M. Hotovčinovi zo Sekcie inovácií 

a strategických investícií MIRRI SR.  

 

M. Hotovčin predstavil cieľ výzvy, ktorým je podpora rozvoja budovania partnerstiev v oblasti 

VVaI založených na spolupráci verejných výskumných inštitúcií, vysokých škôl, verejného 

sektora a podnikateľských subjektov s cieľom aplikácie výsledkov výskumu, vývoja a inovácií 

do konkrétneho aplikačného riešenia vo vybranom testovacom / prevádzkovom prostredí na 

základe dopytovo orientovaných potrieb územia. V rámci prezentácie predstavil zmeny 
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v návrhu kritérií na základe pripomienok členov Komisie. Zároveň informoval, že 

pripomienkovanie návrhu výzvy bude predmetom samostatných stretnutí v rámci 

participatívneho prístupu k tvorbe výzvy. 

 

Podpredseda Komisie, M. Fiala, otvoril diskusiu k bodu 2 programu zasadnutia. Skonštatoval, 

že v rámci diskusie nemá žiadny člen Komisie príspevok, a preto pristúpil k hlasovaniu o bode 

2 programu štvrtého zasadnutia Komisie. 

 

Podpredseda Komisie, M. Fiala, vyzval členov Komisie k hlasovaniu: 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  29 členov komisie 

za hlasovalo: 29 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

 

Výsledok hlasovania: odporučené na schválenie MV. 

 

3. Prerokovanie návrhu kritérií pre výber projektov pre opatrenie 2.1 Podpora čistej 

energie a obehového hospodárstva pre výzvu zameranú na zvýšenie energetickej 

efektívnosti verejných budov  

Priebeh zasadnutia: 

Podpredseda Komisie, M. Fiala, predstavil bod programu a odovzdal slovo R. Milošovičovi zo 

SIEA. 

 

R. Milošovič predstavil zameranie výzvy, ktorým je podpora zníženia energetickej náročnosti 

verejných budov a zvýšenie využívania OZE na pokrytie spotreby energie v týchto budovách 

na hornej Nitre a predstavil návrh kritérií pre túto výzvu (viď príloha č. 3 tejto zápisnice). 

Keďže tieto aktivity sú rovnaké ako aktivity v rámci špecifického cieľa 2.1 a 2.2. Programu 

Slovensko 2021 - 2027, SIEA sa rozhodla postupovať rovnakým spôsobom aj v prípade FST. 

Konkrétne, projekty sa nebudú hodnotiť na základe odborného hodnotenia, ale na základe 2 

typov kritérií, konkrétne 1) všeobecných kritériá v zmysle čl. 73 všeobecného nariadenia; a 2) 

vecných kritérií (výberové kritériá).  

 

Podpredseda Komisie, M. Fiala, otvoril diskusiu k bodu 3 programu zasadnutia. 

 

Diskusia: 

 

Z. Nádaská (MIRRI SR) informovala, že žiadali prostredníctvom pripomienok doplniť spôsob 

verifikácie úspory primárnej ročnej spotreby energie (po realizácii aktivity). Keďže táto 

pripomienka sa nepremietla do finálneho návrhu kritérií, požadujú, aby sa požiadavka 

energetických certifikátov premietla do podmienok poskytnutia príspevku v rámci predmetnej 

výzvy. R. Milošovič reagoval, že všeobecná podmienka 30 % úspory primárnej energie vyplýva 

priamo zo znenia Programu Slovensko 2021 - 2027, a teda táto podmienka sa premietne do 

podmienok výzvy. 
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Podpredseda Komisie, M. Fiala, vyzval členov Komisie k hlasovaniu: 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  29 členov komisie 

za hlasovalo: 29 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

 

Výsledok hlasovania: odporučené na schválenie MV. 

 

4. Predstavenie finančných nástrojov z Fondu na spravodlivú transformáciu 

Priebeh zasadnutia: 

Podpredseda Komisie, M. Fiala, predstavil bod programu a odovzdala slovo P. Dittrichovi, 

členovi predstavenstva SIH. 

 

P. Dittrich uviedol, že zdroje FST na finančné nástroje pomôžu zväčšiť objem prostriedkov a 

výraznejšie podporiť vybrané regióny. Finančné nástroje z FST sa budú zameriavať na dve 

oblasti: 1) záručný nástroj na podporu MSP a ďalších vybraných priorít a 2) záručný nástroj na 

podporu energetickej efektívnosti verejných budov. V rámci prezentácie predstavil výhody 

finančných nástrojov oproti grantom, predstavil základné rámce jednotlivých produktov 

a informoval o časovom harmonograme implementácie finančných nástrojov. 

 

Podpredseda Komisie, M. Fiala, vyzval zúčastnených na diskusiu k predmetnému bodu. 

 

Diskusia: 

 

L. Ilčíková (zástupkyňa občianskej spoločnosti) sa informovala ohľadom rozdelenia alokácie 

FST na finančný nástroj, konkrétne, či je FST alokácia na finančné nástroje určená len na granty 

alebo aj na úvery poskytované bankami. P. Dittrich uviedol, že FST alokácia sa v tomto zmysle 

delí, pričom až 51 % alokácie môže ísť na záruku pre banku a 49 % na grantovú zložku. Avšak 

v realite pôjde skôr o iný pomer. V tomto prípade však nechcú extrémne zvýhodňovať regióny, 

ale zvýhodňovať tých, ktorí dosiahnu vyššiu mieru energetickej úspory. 

 

A. Vlčko (Únia miest Slovenska) sa dopytoval, či režim podpory cez finančné nástroje bude 

podobný ako v prípade podpory z Envirofondu, kedy sa v prípade samosprávy podpora 

nezapočítava do zadlženosti samosprávy. P. Dittrich potvrdil, že režim bude odlišný, a teda 

podpora sa bude započítavať do zadlženosti samosprávy. 

 

M. Lamačková (Trenčiansky samosprávny kraj) sa informovala, či spoločnosť poskytujúca 

garantované energetické služby v prípade podpory z finančných nástrojov bude grantovú 

zložku čerpať tým spôsobom, že sa grantová zložka bude odpočítava zo splátky úveru (t. j. budú 

odpustené splátky). P. Dittrich túto informáciu potvrdil. 

 

J. Straka sa informoval, akým spôsobom bude prebiehať čerpanie a certifikácia týchto zdrojov, 

vzhľadom na to, že európska legislatíva umožňuje pri finančných nástrojoch certifikovať časť 

alokácie okamžite, a zároveň sa informoval, kedy sa bude táto certifikácia zdrojov realizovať. 
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M. Spiritza (MF SR) potvrdil, že prvá 30 % zálohová tranža sa bude aplikovať v zmysle 

nariadenia. Časový harmonogram ešte nie je upresnený. 

 

5. Rôzne 

Podpredseda Komisie, M. Fiala, odovzdal slovo M. Hotovčinovi zo Sekcie inovácií 

a strategických investícií MIRRI SR. 

 

M. Hotovčin informoval o aktuálnom stave zámeru národného projektu využitia geotermálnej 

energie v Košickej kotline. Informoval, že vláda SR odsúhlasila vydanie osvedčenia 

o významnej investícii pre investičný projekt „Využitie geotermálnej energie v Košickej 

kotline“, ako aj o formálnych úpravách s cieľom zjednotenia terminológie a jej výkladu 

inštitúcií zapojených do prípravy dokumentácie k národnému projektu (PMÚ, MF SR, MIRRI 

SR). 

 

V rámci diskusie požiadala p. Lenka Ilčíková (zástupkyňa občianskej spoločnosti), aby na 

najbližšom zasadnutí Komisie pre FST bola zo strany MIRRI SR poskytnutá informácia 

ohľadom aktuálneho stavu prebiehajúcich technických asistencií. 

6. Záver 

Podpredseda Komisie, M. Fiala, informoval, že zasadnutím Komisie boli prerokované kritériá 

odporučené na schválenie MV. 

 

Poďakoval všetkým prítomným za účasť a ukončil zasadnutie Komisie. 

 

Meno  Dátum  Podpis 

Ján Stano Tajomník v zastúpení   

Michal Klučiarovský Overovateľ   

Michal Fiala Podpredseda Komisie   
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Použité skratky: 

EK Európska komisia 

FST 

Komisia 

Fond na spravodlivú transformáciu 

Komisia pri Monitorovacom výbore pre Program Slovensko 2021 – 2027 

pre Fond na spravodlivú transformáciu 

MF SR Ministerstvo financií SR 

MIRRI SR   Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej 

republiky 

MSP Malé a stredné podniky 

MV Monitorovací výbor pre Program Slovensko 2021 – 2027 

NFP Nenávratný finančný príspevok 

OZE Obnoviteľné zdroje energie 

PMÚ SR Protimonopolný úrad Slovenskej republiky 

SIEA Slovenská inovačná a energetická agentúra 

SIH Slovak Investment Holding, a. s. 

SR  Slovenská republika 

 

 


